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Статья посвящена изучению Закона о патоке, принятого в 1733 г. правительством Великобри-
тании в отношении североамериканских колоний. Анализ политико-экономического контекста 
принятия данного нормативного акта дает возможность исследовать особенности становления и 
развития экономики американских колоний. Исторический пример Виргинии середины XVIII в. 
позволяет изучить особенности региона и практики правоприменения британского законодатель-
ства в колониях. При исследовании событий, связанных с реакцией американского колониального 
сообщества на принятие данного закона, детализируются организационно-правовые формы пра-
вительственной политики Великобритании на местном уровне. Данный вопрос важен при изуче-
нии процесса роста радикальных настроений в колониях, усиления тенденций сепаратизма и при-
соединения к борьбе за независимость. 
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The article is devoted to the study of the Molasses Act, adopted by the British government in 1733. 
Analysis of the political and economic context of the adoption of this normative act makes it possible 
to study the features of the formation and development of the economy of the American colonies 
of Great Britain. Historical example of Virginia in the middle of the 18th century helps in studying 
the characteristics of the region and examining the practice of enforcement of British law in the 
colonies. The study of historical events related to the reaction of the American colonial community 
to the adoption of the designated law allows us to detail the organizational and legal forms of British 
government policy at the local level. This issue is also important from the point of view of studying the 
growth of radical sentiments in the colonies, strengthening the tendencies of separatism and joining the 
struggle for independence.

Keywords: Great Britain, North American colonies, Virginia, Molasses Act of 1733, American War 
of Independence.

DOI: 10.18572/1812-3805-2021-5-61-67




